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Komisia kultúry a mládeže mestskej časti Bratislava-Petržalka 

__________________________________________________________________________ 

 

 

Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia komisie zo dňa 14.10.2024 

 

Prítomní: Valocsay, Némethová, Jančoková, Nicholson, Susko, Polešenský, Mádelová,      

                Novák, Kochanská.  

Neprítomní ospravedlnení: Gregorová, Kamenický.  

Neprítomný neospravedlnený: Cyprich.  

Hostia: Neuschlová, Šaling Legényová.  

 

Začiatok: 15:30 hod.  

 

Program zasadnutia:  

1. Otvorenie a schválenie programu  

2. Návrh všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Petržalka o organizácii 

miestneho referenda  

3. Rôzne  

 

K bodu 1: Otvorenie a schválenie programu – 15:35 hod  

                  Zasadnutie komisie kultúry a mládeže otvoril predseda komisie, pán Valocsay. 

                  Upozornil, že zasadnutie bude nahrávané z dôvodu prípravy zápisnice. Nikto        

                  nebol proti.  

                  K tomuto bodu nebola diskusia.  

Hlasovanie:  

                  Prítomní: Valocsay, Jančoková, Némethová, Mádelová, Novák, Polešenský,  

                  Za: 6  

                  Proti: 0  

                  Zdržal sa: 0  

Záver: Program bol jednohlasne schválený.  

 

K bodu 2: Návrh všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Petržalka  

                 o organizácii miestneho referenda  

 

Materiál uviedla pani Neuschlová z organizačného oddelenia. Uviedla, že predkladajú nové VZN 

z dvoch dôvodov, prvé je, že je zákonná zmena, ktorá je menej výrazná, týka sa platnosti referenda, 

kvóra. To znamená, že v MČ Bratislavy a Košíc bude stačiť iné kvórum na platnosť referenda. Do 

budúcna bude potrebné také kvórum, - koľko voličov sa zúčastnilo v posledných komunálnych 

voľbách, bolo to cca 32,7 %. /je to nižšie ako 50 %. Miestne referendum si financuje MČ sama. 

Ďalšou zmenou je zmena času iba do 20:00 hod. Ďalšou zmenou je dostať do VZN právomoc pre 

starostu pri tvorbe volebnej komisie. Ďalej vypustili odborný sumarizačný útvar. Budú doplnené 

doložky. Bude to mať samozrejme finančný vplyv pre MČ.  
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Prišla pani poslankyňa Nicholson a pán neposlanec Susko. 

 

Diskusia:  

 p. Némethová - opýtala sa, či sa to nemusí dať do rozpočtu.  

 p. Jančoková - reagovala tak, že už si to dali do návrhu, predbežne sa s tým ráta.  

 

Hlasovanie:  

                 Prítomní: 8  

                 Za: 8  

                 Proti: 0  

                 Zdržal sa: 0  

Záver: Uznesenie bolo schválené.  

 

Uznesenie č. 1:  

Komisia kultúry a mládeže  o d p o r ú č a  Miestnemu zastupiteľstvu mestskej časti Bratislava-

Petržalka  s c h v á l i ť  návrh všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-

Petržalka č. xx/2024 z 05.11.2024 o organizácii miestneho referenda.  

 

K bodu 3: Rôzne  

 

Diskusia:  

Jančoková – ohľadne výstavy v Braníku hovorili, že na tento rok mali iný priestor. Pani Barbora 

Šaling Legényová sa s nimi skontaktuje. Čo do budúcna.  

Šaling – ohľadne graffiti čaká sa na Prokofievovu. Ďalší nápad bol na OST kde sú pitné 

fontánky, tam dať priestor na organizované graffiti.  

Susko – sa popýta a skúsi sprostredkovať nejaké stretnutie.  

Valocsay – má kontakt na p. Baču, vlastní graffiti shop a robil nejakú analýzu plôch.  

Némethová – opýtala sa, či je to nejaká súkromná iniciatíva, Valocsay - neviem  

Jančoková – park Námestia Hraničiarov bol premenovaný za Park obetí Hraničiarov. Dňa 

16.11.2024 bude na Námestí obetí Hraničiarov osadený stĺp pamätná tabuľa, bude 

mini koncert, krátka prednáška. 

Némethová - týka sa to Festivalu slobody 2024, organizuje to Ústav pamäti národa. Radi by 

osadili pamätný stĺp, dočasnú stavbu, máme kúsok ostnatého drôtu, ktorý tam 

v minulosti bol. Bude v prednej časti námestia, tam, kde sa veľa ľudí pohybuje. 

Bude tam aj na tom podujatí interaktívna detská zóna pre deti. 

Jančoková – bola požiadavka, aby sme sa venovali na komisii aj médiám. Urobiť nejaké 

samostatné stretnutie ohľadne Mediálnej rady.  

Novák – teší sa z pomenovania parku. Opýtal sa, či je už nový vedúci komunikačného oddelenia. 

To stretnutie ohľadne médií, nech je konštruktívne.  

Šaling – na vedúceho komunikačného oddelenia bolo vyhlásené výberové konanie.  

Valocsay - osobne si myslí, že by bolo dobré si dať k tomu stretnutie samostatne. Počkal by, kým 

sa prijme nový zamestnanec, + tri mesiace, a stretnutie by bolo začiatkom až 

ďalšieho roka.  

Némethová – tiež je za.  



strana 3 z 3 
 

Nicholson – opýtala sa ohľadne prijímania detí do života.  

Šaling- odp., že rodičia nie sú ochotní 5 hodín dať deti. Zadarmo to nikto robiť ani nechce. Ak 

tam niečo chceme mať, musíme mať rozpočet. Čo sa týka svadieb, poprosila som ich, 

aby sa opýtali, či majú záujem o hudbu. Z piatich traja nechceli. Iba dvaja chceli. 

Niektorí chcú mať obrad za 20 minút hotový.  

Nicholson – opýta sa, ako to funguje v Starom meste. Pri uvítaní detí do života jej myšlienka by 

bola dať tam profesionálneho umelca, klasická gitara, pesničkárka.  

Šaling – všetko je otázka financií. Má to na starosti matrika.  

Némethová – musí sa to dať najprv do rozpočtu. A keď to bude zaplatené, tak to bude aj 

záväzné.  

Valocsay - opýtal sa ohľadne Vianočných trhov 2024, čo je nové.  

Šaling - začínajú na Námestí republiky v dňoch 22.11.2024-22.12.2024, v stredu v piatok 

a v sobotu bude kultúrny program. Novinkou bude betlehem. 7.12.2024 bude Mikuláš 

ako každý rok. Ďalšou novinkou bude Silvester 2024.  

Susko - opýtal sa, či by mohla byť aj nejaká vianočná akcia na Nobelovom námestí.  

Valocsay - tiež sa mu nepáči, že je vynechané Nobelovo nám.  

Šaling - opýtala sa, či tam je elektrika. Susko - je tam.  

Valocsay - otázka je, či sú v rámci rozpočtu tam nejaké financie.  

Šaling - popýta sa, čo sa dá s tým robiť.  

Susko - aj keď bude Mikuláš mohol by ísť cez Nobelovo námestie.  

Šaling - uvidíme kvôli stavbe električky, či sa bude dať, aká bude finálna trasa, napr. na 

Pajštúnskej ulici to bude uzavreté.  

 

K tomuto bodu sa nehlasovalo.  

 

Požiadavky, ktoré vzišli z tejto komisie:  

- Barbora Šaling Legényová stretnutie ohľadne výstavy v Braníku, na ďalší rok.  

 

Pán Valocsay poďakoval zúčastneným členom komisie a ukončil zasadnutie. Ďalšie zasadnutie 

komisie bude 18.11.2024.  

 

Ukončenie: 16:40 hod  

Zapísala: Michaela Kochanská  

 

V Bratislave dňa: 16.10.2024  

 

 

 

 

                                                                                           Juraj Valocsay  

                                                                           predseda komisie kultúry a mládeže 

 

 


